
 

 

Αθήνα 28 Φεβρουαρίου 2023 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς την Υπουργό Παιδείας και Θρησκευμάτων 

Θέμα: «Άθλιες συνθήκες επικρατούν στις φοιτητικές εστίες του ΑΠΘ». 

Οι φοιτητικές εστίες στο Αριστοτέλειο Πανεπιστήμιο Θεσσαλονίκης 
βρίσκονται σε εντελώς άθλια κατάσταση, όπως μαρτυρούν φωτογραφίες 
δημοσιευμάτων, που ήρθαν πρόσφατα στη δημοσιότητα. Σύμφωνα με αυτά 
σπασμένες τουαλέτες, ξεχαρβαλωμένα κουφώματα, ασανσέρ με γυμνά 
καλώδια, διάδρομοι με ξηλωμένα ταβάνια συνθέτουν το απογοητευτικό σκηνικό 
των τριών εκ των τεσσάρων φοιτητικών εστιών, που χτίσθηκαν τη δεκαετία του 
1960 και συγκαταλέγονται στις παλαιότερες εστίες της χώρας. 

Εκτός από τις άθλιες συνθήκες υπάρχουν και ζητήματα ασφάλειας των 
φοιτητών, αφού υπήρξε καταγγελία φοιτήτριας, ότι άτομα που δεν ανήκουν 
στους φοιτητές την ακολούθησαν στις τουαλέτες, όπου αν και καλούσε βοήθεια, 
κανείς δεν την άκουσε για να προστρέξει σε βοήθειά της. «Η χρόνια 
υποχρηματοδότηση έχει καταντήσει τις φοιτητικές εστίες να λειτουργούν με 
μειωμένο προσωπικό σε συντήρηση, σε ηλεκτρολόγους, σε υδραυλικούς, 
προσωπικό καθαριότητας με υποδομές που δεν είναι πλέον κατάλληλες για να 
φιλοξενήσουν έναν φοιτητή» έχει αναφέρει ο ίδιος ο πρόεδρος της ΣΟΦΕΘ. 

Σήμερα στις φοιτητικές εστίες του Πανεπιστημίου διαμένουν 1.280 
φοιτητές, οι οποίες ωστόσο σύμφωνα με τους ίδιους δεν επαρκούν για το 
σύνολο των φοιτητών, που δικαιούνται δωρεάν στέγασης. Σημαντική πηγή 
προβλημάτων φαίνεται να αποτελεί και η ανάθεση της οικονομικής διαχείρισης 
στο Ινστιτούτο  Νεολαίας και Δια Βίου Μάθησης στερώντας από το ίδιο το 
Πανεπιστήμιο τη δυνατότητα παρέμβασης για την αποκατάσταση των ζημιών. 
Εξαιτίας αυτής της ανάθεσης οι διαδικασίες είναι χρονοβόρες, καθώς για να 
γίνουν οι απαραίτητες επισκευές πρέπει να ενεργοποιηθεί το ΙΝΕΔΙΒΙΜ, που 
εδρεύει στην Αθήνα . Μία λύση θα ήταν να υπάρξει παράρτημα του Ινστιτούτου 
στη Θεσσαλονίκη, που θα έχει την αποκλειστική διαχείριση πόρων και 
προσωπικού ή να δοθεί στο ΑΠΘ η αποκλειστική διαχείριση των εστιών. 

Επειδή μεταξύ των αιτημάτων των οικοτρόφων των φοιτητικών εστιών 
του ΑΠΘ είναι η αύξηση της κρατικής χρηματοδότησης για την εκπαίδευση, τις 
υποδομές του ιδρύματος και τη φοιτητική μέριμνα, η πρόσληψη μόνιμου 
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προσωπικού με πλήρη εργασιακά και ασφαλιστικά δικαιώματα με ευθύνη του 
κράτους για την φύλαξη των εστιών, η βελτίωση της ποιότητας της σίτισης των 
φοιτητών, η επαρκής συντήρηση και αναβάθμιση των υποδομών σε όλες τις 
εστίες, η πλήρης αντισεισμική, αντιπλημμυρική, αντιπυρική προστασία για όλα 
τα κτίρια των εστιών και τέλος η ανεύρεση κατάλληλων διαμερισμάτων για 
όλους τους φοιτητές που δικαιούνται δωρεάν στέγασης. 

Ερωτάται η κ. Υπουργός: 

1. Πόσες είναι οι αιτήσεις των φοιτητών για δωρεάν στέγαση, πόσες 
έχουν ικανοποιηθεί και για πόσους φοιτητές αν και δικαιούνται δεν 
έχει βρεθεί αντίστοιχο διαμέρισμα στις φοιτητικές εστίες του ΑΠΘ 
για το τρέχον ακαδημαϊκό έτος;  

2. Πόσοι φύλακες απασχολούνται σήμερα στις φοιτητικές εστίες του 
ΑΠΘ; 

3. Ποιο το κόστος επισκευής των ανωτέρω εστιών και πόσο χρονικό 
διάστημα θα διαρκέσουν οι επισκευές αυτές; 

4. Υπάρχει πρόβλεψη να λειτουργήσει παράρτημα του ΙΝΕΔΙΒΙΜ στη 
Θεσσαλονίκη και αν όχι ποιος ο σχεδιασμός του Υπουργείου ώστε 
να μην υπάρχουν καθυστερήσεις στην αποκατάσταση των ζημιών 
και στην εύρυθμη λειτουργία των φοιτητικών εστιών; 

 
Οι ερωτώντες Βουλευτές 
 

Γιαννούλης Χρήστος 
Αλεξιάδης Τρύφων 

Αναγνωστοπούλου Αθανασία (Σία) 
Αυλωνίτης Αλέξανδρος Χρήστος 

Βαρδάκης Σωκράτης 
Γκιόλας Ιωάννης 

Δρίτσας Θεόδωρος 
Ζουράρις Κωνσταντίνος 

Καφαντάρη Χαρούλα (Χαρά) 
Μάλαμα Κυριακή 

Μαμουλάκης Χαράλαμπος (Χάρης) 
Μάρκου Κωνσταντίνος 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 
Νοτοπούλου Αικατερίνη 

Πούλου Παναγιού (Γιώτα) 
Σκούφα Ελισσάβετ (Μπέττυ) 

Τόλκας Άγγελος 
Φάμελλος Σωκράτης 

Φωτίου Θεανώ 
Χρηστίδου Ραλλία 

Ψυχογιός Γεώργιος 

 

 



 
 

 
 
 
 




